

# 2022 第八屆探索台灣 120h-永續趴趴走

2022 The 8th Taiwan in my eyes 120h - Sustainability On The Go  
簡章 Guideline

## 2022 第八屆

線上報名  
即日起至

2021  
**12/13**

星期一  
23:59 截止

Online registration:  
Now ~ Until Dec 6 (Mon.) 23:59.

總獎金高達  
**71.8 萬元**  
Total Scholarships  
NT\$718,000

立即報名  
Sign Up Now



簡章 / Guideline





永續趴趴走

**活動對象** 國內大專院校之學碩博士生  
Taiwan's Universities, domestic and international undergraduate and graduate students

**入圍公告** 2021 年 12 月 30 日(四)  
Finalists Announcement: Dec 30 (Thurs.)

**實地探索** 2022/1/22 (六)~2022/1/24 (一)~2022/1/27 (四)  
Discover Times : 2022/1/22(Sat.)~2022/1/24 (Mon.)~ 2022/1/27 (Thurs.)

**成果發表會  
暨評選會議** 2022/3/5 (六) 08:00 至 14:00  
Results Presentation Judging and Awards Ceremony : 2022/3/5(Sat.) 08:00-14:00



財團法人中興教育基金會  
CTCI Education Foundation



台灣企業永續研訓中心  
Center for Corporate Sustainability

聯繫方式 : (02)2769-8599 #109 葉專員 Leon Email:leon@ctcief.org

每人 6,000 元探索津貼，指定 5 個企業參訪！自選與『永續發展目標』相關之 6 個參訪點！  
6,000 NTD per person to discover Taiwan,  
designated 5 companies to visit and self-selected 6 sites to explore.

## 壹、活動簡介 Introduction

活動以組隊方式進行五天性活動，期間將帶領同學前往數家知名標竿企業進行參訪，探索永續面向；活動期間富含大量的自由時間，供同學自由探索自己想探索的台灣永續面向，須在五天之內完成至少六處自選點探索。其中自選點選擇須與聯合國發布之 17 項永續發展目標（SDGs）相關。

The event deploys team style participation over 5 days of activities, during which team members will visit several benchmark enterprises to conduct on-site field visits exploring sustainability dimensions; there is also much free time during the activity period, provided for teams to visit their own selected sites to explore Taiwan's sustainability dimensions, and during the five days at least six self-selected sites must be visited. The self-selected sites there must have connections to the 17 SDGs.

## 貳、活動目標 Purpose

- 1.讓學生認知現今國際間最熱門的 SDGs 議題

Empowering students to recognize the latest international SDGs issues

- 2.促進國際學生及國內學生間交流及互助合作

Enhancing international and domestic students exchange and collaborative interaction

- 3.增進學生了解國內企業之永續執行程度

Strengthening student understanding of the extent of sustainability implementation among Taiwan's corporations

## 參、指導單位 Advisors

永續發展目標聯盟(Alliance for Sustainable Development Goals, A • SDGs)

## 肆、主辦單位 Host Organizations

中鼎教育基金會(CTCI Education Foundation, CTCIEF)

台灣企業永續研訓中心(Center for Corporate Sustainability, CCS)

## 伍、協辦單位 Co-organizers (TBD)

中鼎工程股份有限公司(CTCI Corporation)

第一商業銀行股份有限公司(First Commercial Bank Holding Co.)

台灣高速鐵路公司(Taiwan High Speed Rail Corporation)

台灣電力股份有限公司 (Taiwan Power Company)

崑鼎投資控股股份有限公司(ECOVE Environment Corporation)

## 陸、活動對象 Eligible Participants

國內大專院校之大學部同學、碩博士生

Undergraduate and postgraduate students in Taiwan.

## 柒、活動時程 Timeline

1. 線上報名：即日起至 2021 年 12 月 13 日(一) 23:59 截止

Online registration : Now ~ Until Dec 13 (Mon.) 23:59.

2. 企劃書篩選：隊伍於報名結束前（12 月 13 日）繳交探索旅遊企劃書，格式不限，內容詳述自選點規劃（須涵蓋北中南與**聯合國永續發展目標**相關聯且設計成一條**永續遊程路線**）、SDGs 關聯性、活動期待、食宿安排等。隊伍可由田野調查、企業訪查、社區再造、生活環境等進行探索。甄選出 12 個正取及若干支備取隊伍。

Teams should complete the team itinerary plan for participation in the event, which may be in any format or style before Dec 13 ,2021. The teams can select from field visits, corporate visits, community revitalization, and living environments to undertake their discovery. Only a total of 12 teams will be chosen.

3. 入圍公佈：2021 年 12 月 30 日(四) 於官網及粉絲專頁公告

Finalists Announcement : Dec 30 (Thurs.) at Official website and Official Facebook

4. 開幕儀式暨實地探索：2022 年 1 月 22 日(六)、2022 年 1 月 24 日(一)至 2022 年 1 月 27 日(四)（共五日）

Opening Ceremony and Site Discovery : January 22, 2022 、January 24, 2022 ~ January 27, 2022

5. 成果發表會暨評選會議：2022 年 3 月 5 日(六) 08:00 至 14:00

Results Presentation Judging and Awards Ceremony : Saturday, 2022 March 5 08:00-14:00

## 捌、報名方式 Registration

為落實無紙化作業，一律於活動報名頁面採線上方式報名

To help realize paperless processes, all event registration is conducted online.

（鏈結 / Link: <https://forms.gle/mz6en5VnEvfNgDpF9>）

活動以隊伍方式進行，請自行組隊，再以**隊伍**為單位，填寫報名表單。

The activity relies on team effort, with self-formed teams, and the team serves as the unit of participation for completion of the team registration form.

※每隊為 4 人，預計招收 12 個隊伍，共計 48 位學員。四人國籍皆須不相同且須為同校生，同時須包含一位本國籍學生。**每人僅可報名一隊，不可重複報名**。如有偽造或與事實不符之情事，主辦單位得逕取消該隊參與活動資格。

※Each team must be composed of 4 persons, and we anticipate 12 teams participating, for a total of 48 students. The four team members must be from the same university, the three members should be of different foreign nationalities and the other one must from Taiwan. Each person may only

register for one team, and no duplicative registration is permitted. If there are any counterfeit or misleading declarations contrary to truth, the organizers reserve the right to cancel the entire team's registration qualifications.

註 1：曾參與過前七屆「探索台灣 120h」活動者，不得再次參與本活動。

Note 1: Those whom have participated in Taiwan in My Eyes 120h in the past are not eligible of rejoining this event.

## 玖、活動地點及議程(Sites & Agenda)

### 一、開幕儀式暨首日實地探索(2022/1/22)

| 時程          | 活動內容                                                       |
|-------------|------------------------------------------------------------|
| 08:30-09:00 | 報到                                                         |
| 09:00-09:30 | 開幕式(含大合照)                                                  |
| 09:30-12:00 | 中鼎工程 第二總部大樓<br>CTCI Corporation 2nd HQ                     |
| 12:00-13:00 | 午休                                                         |
| 13:00-14:00 | 前往下個參訪點                                                    |
| 14:00-17:00 | 第一商業銀行股份有限公司 萬華分行<br>First Commercial Bank - Wanhua Branch |

### 二、探索活動期間 Site discovery (TBD)：

中鼎工程、第一商業銀行、台灣高鐵探索館、鳳山水資源中心、台電鹽田光電場  
CTCI Corporation, First Commercial Bank, Taiwan High Speed Rail Museum, Feng Shan Water Resources Center, TPC Light power plant.

| 日期        | 時段 | 參訪點                                                        |
|-----------|----|------------------------------------------------------------|
| 2022/1/22 | 上午 | 中鼎工程 第二總部大樓<br>CTCI Corporation                            |
|           | 下午 | 第一商業銀行股份有限公司 萬華分行<br>First Commercial Bank - Wanhua Branch |
| 2022/1/24 | 上午 | 台灣高鐵探索館<br>Taiwan High Speed Rail Museum                   |
|           | 下午 | 自由探索 Free and easy                                         |
| 2022/1/25 | 上午 | 自由探索 Free and easy                                         |
|           | 下午 | 台電鹽田光電場<br>TPC Light power plant                           |
| 2022/1/26 | 上午 | 鳳山水資源中心<br>Feng Shan Water Resources Center                |
|           | 下午 | 自由探索 Free and easy                                         |

|           |   |                    |
|-----------|---|--------------------|
| 2022/1/27 | - | 自由探索 Free and easy |
|-----------|---|--------------------|

### 三、成果發表會暨評選會議 Results Presentation

1. 時間：2022 年 3 月 5 日（六）08：00 至 14:00
2. 地點：中鼎工程第一總部大樓（暫訂）CTCI Corporation 1<sup>st</sup> HQ
3. 說明：

隊伍完成實地探索活動後，須在 2022 年 2 月 16 日（三）完成 1 份成果書面報告及 5 分鐘探索影片並繳交給主辦單位(請繳交影片檔，並附上 youtube 連結)。最後，於 2022 年 3 月 5 日（六）進行成果發表會，進行評選，選拔名次並頒發獎學金。

After teams complete the on-site visits experiences, they must submit one copy of a complete Results Presentation Report and a five-minute video presentation by Wednesday, February 16, 2022. Finally, on March 5., 2022, the Results Presentation event will be held, and judging conducted to determine selections for the event Award Scholarships.

### 壹拾、獎學金說明 Scholarships

※活動係屬推廣永續發展教育，故**免費**鼓勵學生參加。同時，為勉勵同學熱衷參與活動，特地提撥獎學金分別為實地探索活動獎學金及中鼎國際交流獎學金。

#### 1. 實地探索獎學金：Experiential Discovery Activity Scholarships

每人新台幣 6 仟元、合計每隊新台幣 2 萬 4 仟元，俾補助各隊進行實地探索活動之差旅與食宿費用，若有其他衍生費用，敬請各隊自理。

Each team member with NT\$6,000, for a total of NT\$24,000 per team, helping defray the actual costs of each team member's per diem travel, room and board expenses associated with each experiential discovery site, and for any other incidental expenses, the teams shall be responsible for their own expenses.

#### 2. 中鼎國際交流獎學金：CTCI Exchange Scholarships

實地探索隊伍於成果發表會當日進行約 15 分鐘簡報、影片及成果展現，由主辦單位依序頒發：

- 第一名計 1 隊、發給新台幣 10 萬元;
- 第二名計 2 隊、各發給新台幣 5 萬元;
- 第三名計 4 隊、各發給新台幣 3 萬元;
- 其餘 5 隊另各頒發新台幣 2 萬元。

On the date of the Results Presentation Event, each team will make a fifteen-minute presentation about their on-site discovery experiences, with the organizer providing scholarships for one team in:

First Place in the amount of NT\$100,000;

For two teams in Second Place in the amount of NT\$50,000 per team;

For four teams in Third Place in the amount of NT\$30,000;

and for the remaining five teams each a scholarship in the amount of NT\$20,000.

### 3. 最佳人氣獎：Most Popular Award

各隊伍將於 2022 年 2 月 16 日繳交 5 分鐘實地探索 Vlog 影片給主辦單位，由主辦單位同時間公布在本會臉書進行人氣選拔，並於成果發表會暨評選會議當天頒發最佳人氣獎項並給予獎金新台幣 1 萬元整。

Each team of participants must submit a 5-minute video composed from exploring Vlog to the organizer by July 17, 2020. A 2-week long competition will be held on the Facebook page of organizer to select the most popular video. A presentation will be held on August 1, 2020 for the final round selection. The winner will receive NTD\$10,000

※各獎學金獲獎資格為經評選後獲得，若評選成績未達優選標準將可予從缺。

※The requirements for award of any scholarship shall be determined by the Judges, and if any award lacks sufficient recipients according to the judging standards, then the scholarship may go unrewarded.

## 壹拾壹、 注意事項 Attention

### 1. 活動將以中文及英文兩種語言為主。

The event activities are conducted primarily in both Mandarin and English.

### 2. 活動請各隊伍自行設計隊旗並輸出，且活動期間請隊伍每天至少發佈一則貼文於本會臉書探索台灣活動專區，供主辦單位查核。

Teams shall design their own team flags, and during the event teams shall publish at least one FB post on Taiwan in my eyes activity area per day, which will be submitted to the event organizers for approval.

### 3. 指定點探索、自選點探索和成果發表會隊伍皆必須全員且全程參與，若無因不可抗力之因素缺席，主辦單位得逕取消隊伍參與資格。

The mandatory designated site visits, self-designated sites, and Results Presentation shall include participation of all team members throughout, and if no cause of force majeure obtains and participation is lacking, then the organizer reserves the right to void and cancel the team's participation and qualifications.

### 4. 活動後將集結此次 12 個隊伍參訪成果集結成冊，請各隊於 2022/03/14(一)前繳交參訪照片、心得等資訊。

After the event, will be assembled 12 teams photos and experiences into a event special issue.

## 壹拾貳、 聯絡資訊 Contact

電話：(02)2769-8599 #109 葉專員  
Tel：(02)2769-8599 #109 Mr. Yap  
E-mail：leon@ctcief.org  
FB：財團法人中鼎教育基金會（CTCIEF）

\*主辦單位保有修改、終止、變更活動內容細節之權利，資訊請以官網公佈為主。

\*The organizers reserve the right to amend, cancel, or change any event content or details, and all information shall be deemed authoritative in accord with publishing on the official website only.